[bookmark: _GoBack]Диагностическая работа по английскому языку за 9 класс для поступающих в 10 класс гуманитарной направленности.

ДЕМО ВАРИАНТ
I. Listening

1. Listen to two friends talking about travelling and circle the correct answers.

1) Josie … to India.
a) wants to go			b) is going			c) has been
2) Mark likes Japanese …
	a) food.				b) people.			c) culture.
3) Mark’s parents were … Alaska.
	a) working in			b) studying in			c) travelling around	
4) mark was in Alaska …
	a) as a baby.			b) before he was born.		c) for six months.
5) Josie spent … in Morocco.
	a) a week			b) twelve days			c) two week
6) Josie wants to travel … when she is older.
	a) all over the world		b) around Europe		c) to Asia
7) Mark …
	a) is married.			b) thinks he will get married.	c) doesn’t think he’ll get married.
8) Josie …
	a) has dreamt about Mark.	b) has asked Mark to go		c) has asked Mark to go 
						for a drink. 			out with her.
II. Reading

2. Read the text and answer the questions below.

Saint Valentine’s Day

	When people think about Valentine’s day, they immediately think of red roses, chocolates, love and romance. But have you ever wondered about the origins of this special day? Who was this mysterious Valentine and why is this name connected to a day dedicated to love?
	In the third century AD, it was essential that the Roman army was as strong as possible in order to defend the borders of the vast Roman Empire which were under attack in many places. The Roman emperor Claudius believed that single men made better soldiers than married men as they would not be distracted by wives and children and would instead devote themselves to fighting. As a result, he outlawed marriage and threatened to execute anyone who disobeys his orders. In spite of this, many couples still wanted to get married and so a Catholic priest called valentine took pity on them and agreed to perform marriages in secret. When the emperor found out about the secret weddings, Valentine was imprisoned and finally executed on 14th February 270 AD.
	So that’s the story behind the name but what is the origin of the one billion cards that are sent every year on Valentine’s Day? According to some versions of the story, while Valentine was in prison, he cured his jailer’s daughter of blindness and on the eve of his execution, he wrote his last letter to her and signed in ‘from your Valentine’.
	We may never know the true origins of Valentine’s Day but what is certain is that it has become an extremely popular day with florists, jewelers, chocolate-makers and of course anyone who is in love.

1) Why did the emperor need a lot of soldiers?
2) Why did the emperor think that single men were better soldiers?
3) Who was Valentine?
4) How many cards are sent every year on Valentine’s Day?
5) What did Valentine write in his letter?
III. Grammar

3. Complete the sentences with the correct forms of the verbs in brackets.

1) I … (not like) Maths. It’s too difficult for me.
2) Why … Lucy … (cry)?
3) It’s a good idea to practise … (answer) questions before you go to an interview.
4) I need … (do) this exercise again.
5) If she had studied more, she … (pass) the test.
6) If we … (not go) to the party, we wouldn’t have seen our friends.
7) This sculpture … (make) of bronze.
8) The classroom … (use) by a lot of students.
9) While I … (walk) home, I saw a car accident.
10) I … (be) very angry if they don’t arrive on time.

IV. Use of English
4. Choose the correct alternatives.

1) You shrug / shake your head to say ‘no’.
2) She said / told that she has missed the bus.
3) He has lived in France for five years and he can / has to speak French very well.
4) Turn off your mobile phone. You don’t have to / mustn’t use it in the plane.
5) The view from the top of the mountain is wonderful / dangerous.
6) The sun sounds / feels very hot today.
7) Chicken Run is a film who / which is based on The Great Escape.
8) I know a lot of people who / which like pop music.
9) She’s wearing a flowery silk bag / scarf.
10) The British word for mall is city centre / shopping centre.

5. Writing
You have 20 minutes to do this task. You have received a letter from your English–speaking pen friend Ben.

 
… I am very busy now preparing for my exams but yesterday I went to the cinema with my friends. We saw a new film about Sherlock Holmes. You’ve probably seen it too. …

What kinds of films do you like? Where do you prefer watching films — in the cinema or at home and why? What would you make a film about if you had a chance?…

 
Write her a letter and answer her 3 questions. Write 100–120 words. Remember the rules of letter writing.











Эталон ответа вариант ДЕМО

1. 1) a; 2) c; 3) a; 4) b; 5) c; 6) a; 7) c; 8) b
2. 1) To protect the borders of the Roman Empire.
2) Because they wouldn’t be distracted by wives and children.
3) He was a Catholic priest.
4) One billion cards.
5) ‘From your Valentine’.
3. 1) don’t like
2) is Lucy crying
3) answering
4) to do
5) would have passed
6) hadn’t gone
7) is made
8) is used
9) was walking
10) will be
4. 1) shake
2) said
3) can
4) mustn’t
5) wonderful
6) feels
7) which
8) who
9) scarf
10) shopping centre


Критерии оценки 
	
	«5»
	«4»
	«3»
	«2»

	% выполнения
	100-85%
	84-66%
	65-50%
	Меньше 50%

	балл
	43-38
	37-31
	30-26
	25 и менее




Критерии проверки письма:
	Критерии оценивания письма
	Баллы

	К1: Решение коммуникативной задачи
	

	Задание выполнено полностью: даны полные ответы на три заданных вопроса. Правильно выбрано обращение, завершающая фраза и подпись; есть благодарность, упоминание о предыдущих контактах, выражена надежда на будущие контакты.
	3

	Задание выполнено: даны ответы на три заданных вопроса, но на один ответ дан неполный ответ. Есть 1-2 нарушения в стилевом оформлении письма И/ИЛИ отсутствует благодарность, упоминание о предыдущих/будущих контактах.
	2

	Задание выполнено частично: даны ответы на заданные вопросы, НО на два вопроса даны неполные ответы.
ИЛИ
Ответ на один вопрос отсутствует. Имеется более 2-х нарушений в стилевом оформлении письма и в соблюдении норм вежливости.
	1

	Задание не выполнено: отсутствуют ответы на два вопроса ИЛИ текст письма не соответствует требуемому объему.
	0

	К2: Организация текста
	

	Текст логично выстроен и разделен на абзацы; правильно использованы языковые средства для передачи логической связи; оформление текста соответствует нормам письменного этикета, принятого в стране изучаемого языка.
	2

	Текст в основном логично выстроен, НО имеются недостатки (1-2) при использовании средств логической связи И/ИЛИ делении на абзацы ИЛИ имеются отдельные нарушения в структурном оформлении текста письма.
	1

	Текст выстроен нелогично; допущены многочисленные ошибки в структурном оформлении письма ИЛИ оформление текста не соответствует нормам письменного этикета.
	0

	К3: Лексико-грамматическое оформление текста
	

	Использована разнообразная лексика и различные грамматические структуры, соответствующие коммуникативной задаче (допускается не более 2-х языковых ошибок, не затрудняющих понимание).
	3

	Имеются языковые ошибки, не затрудняющие понимание (допускается не более 4-х негрубых языковых ошибок).
ИЛИ
Языковые ошибки отсутствуют, но используются лексические единицы и грамматические структуры только элементарного уровня.
	2

	Имеются языковые ошибки, не затрудняющие понимание (допускается не более 5-х негрубых языковых ошибок).
ИЛИ
Допущены языковые ошибки, которые затрудняют понимание (не более 1-2 грубых ошибок).
	1

	Допущены многочисленные языковые ошибки, которые затрудняют понимание текста.
	0

	К4: Орфография и пунктуация
	

	Орфографические и пунктуационные ошибки практически отсутствуют (допускается не более 2-х, не затрудняющих понимание текста).
	2

	Допущенные орфографические и пунктуационные ошибки не затрудняют понимание (допускается не более 3-4 ошибок).
	1

	Допущены многочисленные орфографические ошибки и пунктуационные ошибки.
И/ИЛИ
Допущены ошибки, которые затрудняют понимание текста.
	0

	Максимальный балл
	10



